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Slachten van kippen  -  Verdovingstechnieken

In Het Laatste Nieuws verscheen een artikel waarin het elektrisch waterbad, de 
verdovingsmethode in pluimveeslachthuizen, bekritiseerd werd. In België werken twintig 
van de dertig slachthuizen met elektrische waterbaden, wat volgens wetenschappelijke 
studies bij vijf procent of zo’n 10 miljoen kippen in België zou leiden tot niet of slecht 
verdoven vooraleer de dieren geslacht worden. Een dierenarts die jaren als inspecteur in 
een pluimveeslachthuis werkte, bevestigt dit. "De combinatie van de frequentie en 
stroomsterkte die gebruikt worden in de elektrische baden is in veel gevallen niet 
voldoende om alle dieren goed te verdoven." Het feit dat de Europese verdovingsnormen 
niet altijd geëerbiedigd worden, heeft te maken met mogelijke beschadiging van het 
kippenvlees, zodat het niet meer gewild is door de consument.

In Nederland wordt geopteerd voor gasbedwelming omdat het elektrisch waterbad 
onvoldoende garantie bood op een degelijke verdoving. Gasverdoving zou duurder zijn 
dan het elektrisch waterbad. Per geslachte kip gaat het om één eurocent meer. Dat lijkt 
weinig maar is een stijging van 40 procent van de huidige kostprijs en zadelt de sector 
op met een extra kost van drie miljoen euro. De pluimveeslachthuizen wijzen naar de 
supermarktketens, Die zetten te veel druk op de prijs terwijl ze wel diervriendelijk 
geslachte kippen willen. Dat kost geld. Finaal zal ook de consument bereid moeten zijn 
de gevolgen van deze meerkost te betalen, waarschuwen de slachthuizen.

Een dierenarts en inspecteur van slachthuizen in Nederland en België, getuigt dat het 
hele slachtproces rustiger verloopt. De dieren worden eerst bedwelmd in de kratten en 
worden dan pas opgehangen aan de lopende band. Ze zijn al buiten bewustzijn nog voor 
ze aangehaakt worden. Nadien volgt er nog een verdoving en dan pas worden ze 
gekeeld. 

De minister heeft al laten weten dat er inderdaad een probleem bestaat met de 
verdoving van kippen via het elektrisch waterbad, maar wacht de resultaten van een 
studie aan de UGent af, die eind dit jaar beschikbaar zouden moeten zijn. Hij gaf aan 
voorlopig niet te willen weten van een overstap naar gasverdoving omdat we niet zeker 
zijn dat daar ook geen problemen mee zijn.

1. Kwamen er via de dierenartsen-keurders in het verleden al opmerkingen of klachten 
binnen over de ontoereikende werking van de elektrische bedwelming bij kippen? 
Welke opvolging werd daaraan gegeven?



2. Welke wetenschappelijke studies tonen aan dat 5% van de kippen door deze methode 
onvoldoende verdoofd worden?

3. Het is nog wachten tot eind dit jaar op de resultaten van de studie aan de UGent rond 
elektrische bedwelming. 

Welke voorlopige bewarende maatregelen zal de minister in overleg met de sector 
nemen? 

4. Heeft de minister weet van concrete problemen die worden ervaren met 
gasbedwelming? Zal hij zich bevragen bij de Nederlandse slachthuizen over hun 
ervaringen met gasbedwelming? 
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1. Er kwamen in het verleden inderdaad meldingen van BMO’s. Sinds 2015 komen de 
meldingen van de BMO’s terecht bij de Inspectiedienst Dierenwelzijn die elke melding 
opvolgt. Vanaf dit jaar worden alle slachthuizen ook jaarlijks gecontroleerd door de 
Inspectiedienst. Bij vaststellingen worden uiteraard de gepaste maatregelen 
genomen.

2. In de “Scientific Opinion on the electrical requirements for waterbath stunning 
equipment applicable for poultry” maakt het EFSA een studie van de beschikbare 
literatuur rond elektrische waterbadbedwelming en bewustzijnsverlies bij pluimvee. 
In deze studie wordt gewag gemaakt van een succesratio van 96% als beste 
resultaat, indien men gebruik maakt van een EEG als controlemethode. Dit was 
100% als men andere, minder betrouwbare controlemethoden gebruikte. 

3. Aan de sector is meegedeeld dat de slachthuizen er steeds op moeten toezien dat de 
dieren weldegelijk bedwelmd zijn. Daarbij moeten ze kunnen aantonen dat ze een 
regelmatige monitoring uitvoeren om het succes van de bedwelming na te gaan.

4. CO2-gas prikkelt de ademhaling en wordt daardoor als aversief ervaren. Aangezien 
het bewustzijnsverlies niet onmiddellijk is, lokt dit afweerreacties uit. Er is voldoende 
informatie beschikbaar over de verschillende bestaande bedwelmingsmethodes. Ik 
zie dan ook geen reden om contact op te nemen met Nederlandse slachthuizen. 


